



Obshchestvennye nauki i sovremennost. 2013-2024

ISSN 0869--0499

URL - <http://ons-journal.ru>

All right reserved

Issue 6 Volume . 2014

THE RELATIONSHIP OF THE RELIGIOUS AND POLITICAL PARTICIPATION: RUSSIA AND EUROPE

Anna Kulkova

Abstract

The article is a first step towards understanding the specifics of the interaction between religiosity and political behavior in contemporary Russia and sets a goal to identify whether there are significant differences in political participation between religious and nonreligious people. Statistical analysis results show that political participation of Russians as well of Europeans is influenced by both religious affiliation of the respondent and the degree of religiosity.

Keywords list (en): political behavior, political participation, religiosity, religion and politics, Russia and Europe

Date of publication: 03.11.2014

Citation link:

Kulkova A. THE RELATIONSHIP OF THE RELIGIOUS AND POLITICAL PARTICIPATION: RUSSIA AND EUROPE // Obshchestvennye nauki i sovremennost. – 2014. – Issue 6 C. 102-112 . URL: <https://ons-journal.ru/s086904990000616-9-1-ru-50/>

ВЗАИМОСВЯЗЬ РЕЛИГИОЗНОСТИ И ПОЛИТИЧЕСКОГО УЧАСТИЯ: РОССИЯ И ЕВРОПА

Кулькова Анна

Аннотация

Статья представляет собой первый шаг в анализе сути взаимосвязи религиозности и политического участия в современной России и ставит перед собой цель выявления значимых различий в политическом участии между религиозными и нерелигиозными людьми. Результаты статистического анализа показывают, что склонность индивида к политическому участию в России, как и в общеевропейской выборке, зависит от его конфессиональной принадлежности, а также степени религиозности.

Ключевые слова: политическое поведение, политическое участие, религиозность, религия и политика, Россия и Европа

Дата публикации: 03.11.2014

Ссылка для цитирования:

Кулькова А. ВЗАИМОСВЯЗЬ РЕЛИГИОЗНОСТИ И ПОЛИТИЧЕСКОГО УЧАСТИЯ: РОССИЯ И ЕВРОПА // Общественные науки и современность. – 2014. – Номер 6 С. 102-112 . URL: <https://ons-journal.ru/s086904990000616-9-1-ru-50/>